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Tuleval neljapäeval toimub Jõ-
geval Betti Alveri muusemis äsja 
trükist ilmunud raamatu “Jõgeva 
linna lugu” pidulik esitlus. Raa-
matut saab hiljem osta Jõgeval 
kultuurikeskusest, muuseumist 
ja raamatukogust ning pärast 
läbirääkimiste õnnestumist ka 
linna raamatukauplusest.

Raamatu tarbeks tõsist 
uurimistööd teinud Ülo Pärn 
tunnistas, et ilmunud artiklite 
jaoks tuli tal nädalate kaupa 
istuda arhiivides ning kuuldud 
fakte kontrollida. Äsja ilmaval-
gust näinud raamatus on Pär-
na sulest ilmunud artiklid 20. 
sajandi alguse Jõgeva alevist, 
kuidas arenes linna majandus, 
ülevaade tuletõrjeühingust, 

Alates 1. jaanuarist 2009 
kasutab haigekassa rahvasti-
kuregistris olevaid põhielu-
koha aadresse.  See tähen-
dab seda, et kõik kirjad ja 
muud dokumendid saadab 
haigekassa edaspidi inimese 
rahvastikuregistris märgi-
tud aadressile. Oma aadressi 
muudatusest ei saa haige-
kassat enam eraldi teavitada, 
piisab vaid rahvastikuregist-
ri teavitamisest. 
Isikute aadresse kasutab 
haigekassa neile erinevate 
teadete või dokumentide 
(teated kindlustuskaitse lõp-
pemisest, Euroopa ravikind-
lustuskaardi või asendus-
sertifikaadi, vähiskriiningu 
kutse jne) saatmiseks. 
Isiku soovil saadab haige-
kassa näiteks Euroopa ra-
vikindlustuskaardi inimese 
põhielukohast erinevale 
aadressile. Sellisel juhul tu-
leb haigekassale esitada soo-
vitud aadress igal konkreet-
sel taotlusel. 
Teated kindlustuskaitse lõp-
pemise kohta ja vähiskrii-
ningu kutsed aga saadetakse 
inimese rahvastikuregistris 
märgitud aadressile. Seega 
on väga oluline, et inimeste 
aadressid rahvastikuregistris 
oleksid õiged. Vastasel juhul 
ei pruugi inimesed olulisi 
teateid kätte saada.
Isik on kohustatud elukoha 
andmed rahvastikuregistris-
se teatama  uuele aadressile 
kolimisel, ebaõigete andme-
te olemasolul või andmete 
puudumisel.  Andmete õig-
sust saab kontrollida  koha-
likus omavalitsuses avalduse 
alusel või riigiportaalis www.
eesti.ee rahvastikuregistri e-
teenuseid kasutades.  
Elukohaandmete registrisse 
kandmiseks või muutmiseks 
tuleb esitada elukohajärg-
sele valla- või linnavalitsu-
sele elukohateade. Seda on 
võimalik teha omavalitsus-
se kohale minnes, posti või  
digiallkirjaga e-meili teel 
saates või kasutades rahvas-
tikuregistri e-teenuseid rii-
giportaalis www.eesti.ee.
Lisainfot elukoha registree-
rimise kohta võib vaadata 
siseministeeriumi kodule-
helt http://www.siseminis-
teerium.ee/13615
Haigekassa kutsub kõiki ini-
mesi üles rahvastikuregistris 
oma elukohaandmete õig-
sust kontrollima ning vaja-
dusel parandama!

Jõgeva Linnavalitsuses saab 
elukoha registreerimise koh-
ta infot tel 776 6532, Aime 
Ründva

Haigekassa  kasutab 
alates 1. jaanuarist 
rahvastikuregistri 
aadresse

Jõgeva spordielus 
on ees huvitavad 
sündmused

Vaatamata maailmas va-
litsevatele keerulistele aegade-
le on Jõgeva linna spordielus 
2009. aastal toimumas huvita-
vaid sündmusi ja tegevusi. Juba 
veebruaris kuulutatakse välja 
kahe tenniseväljaku ehitushan-
ge, mille jaoks saadi raha kahest 
toetusprogrammist ja linna eel-
arvest. Väljakud tulevad Aia 34 
koolimaja kõrvale. Loodetavasti 
algab ehitus aprillis ja suvekuu-
del saab pidada esimesed ten-
nisevõistlused. 27. mail toimub 
Jõgeva linna staadionil aegade 
üks suurimad võistlusi: Bigbanki 
kergejõustiku Kuldliiga võistlus, 
kus on kohal Eesti paremik ees-
otsas Gerd Kanteriga. Seda kin-
nitas võistluste peakorraldaja 
Mati Lilliallik eelmisel nädalal 
Jõgeval toimunud koosolekul, 
kus arutati võistluste korraldust 
ja lepingutingimusi.  Selleks 
ajaks on kavas staadionile mu-
retseda tribüün ja puuduolev 
inventar. Sellega peaks staadio-
ni valmidus olema võistluste 
korraldamiseks hea. Võistlusele 
annab hea aura ka pealtvaatajate 
rohkus ja aktiivsus võistlejatele 
kaasaelamisel. Selleks on vaja 
kõigi teie abi.  Kindlasti kujuneb 
ka odaviskevõistlus põnevaks, 
kus suured lootused on Jõgevalt 
pärit Mihkel Kukel. Odaviskest 
võib kujuneda Jõgeva staadioni 
üks kõige populaarsemaid ala-
sid, sest 17. juunil korraldatakse 
Jõgeval Eesti paremate noorte 
odaviske õhtumiiting. Plaanis on 
traditsiooniliseks muuta odavis-
kajate hooaja viimane võistlus, 
mille proovikiviks oli eelmise 
aasta sügisene BIG Kuldliigat 
tutvustav võistlus, mille peaala 
oli odavise. Selle alaga on seotud 
ka Jõgevalt pärit Heiko Väät ja 
usinalt treenib ka Ketlin Hansen, 
kes naiste seas on varsti tegusid  
tegemas.  Siin on teened spordi-
klubi Harta heal tegevusel. 

Juba 10.-11. juunil toimub 
Jõgeva linna staadionil “TV 10 
Olümpiastarti” finaalvõistlus, 
kus kergejõustikus näitavad 
oma võistlustaset Eesti  noored 
tulevikulootused. 27.-28. mail 
võtavad Jõgeval omavahel mõõ-
tu Eesti linnade suvemängudest 
osavõtjad. Võisteldakse ker-
gejõustikus, võrkpallis, orien-
teerumises,  jalgrattasõidus, 
juhtide võistluses, võimaluse 
korral ka tennises jt aladel. Seda 
võistlust korraldavad SA Jõgeva 
Sport ning  spordiliidud Jõud 
ning Kalju. 

Sel aastal peab 30. juube-
lit Vooremaa auhinnavõistlus 
maadluses, mida korraldab 
spordiklubi Ramm. Edu kõiki-
dele spordiklubidele ja spor-
diarmastajatele 2009. aastal! 
Ootame kõiki huvitavatele spor-
disündmustele kaasa elama.

KALMER LAIN,
abilinnapea 

kaitseliidust, omakaitsest, po-
litseist ja kohtust ning hari-
dusest. Kõikide nende lugude 
taga on tõsine uurimistöö, mil-
le kohta Pärn märkis, et lisaks 
ajale oli see ka rahaliselt kulu-
kas ettevõtmine.

“Ajalugu on mind alati hu-
vitanud. Eriti just kaitseliidu ja 
Vabadussõja kohta käiv info,” 
nentis ta.

Tõsiselt võetavate uuri-
mustööde ja ajaloohuvi juur-
de jõudis ta enda sõnul fakte 
kontrollides. Kuulnud mõnda 
huvitavat lugu, tahtis ta selle 
tõepärasuses veenduda. Sel-
leks tuli tal tihtipeale otsida 
teavet kirjandusmuuseumist ja 
sirvida vanu ajalehti.

“Inimeste mälestused on 
sellised, et alati ei pruugi kõik 
sündmused ja olukorrad tõe-
le vastata. Tihtipeale aetakse 
seal midagi segamini. Nii ma 
hakkasingi kuuldud lugudele 
tõestusmaterjali taha otsima,” 
jutustas Pärn, lisades, et su-
keldumine ajaloo maailma sai 
tõuke kaheksakümnendate 
aastate alguses.

Nüüdseks on tal arvutisse 
koondatud, sealjuures enamik   
veel avaldamata materjali 300 
lehekülje piires. Hulk uuri-
tust on tal juba varem vala-
tud raamatutesse ning praegu 
ootab trükki minemist raamat 
Võtikvere küla kohta. Raamat 
on tema sõnul Vali Pressis kül-
jendatud, kuid trükkimiseks 

polevat ta veel vajalikku sum-
mat kuskilt leidnud. 

Mis puudutab vanu foto-
sid, siis neid ta otseselt ei kogu, 
kuid ei jäta neid ka endale kü-
simata, kui juhtub kellelgi mi-
dagi põnevat nägema. Nii on 
tal mitmel moel kogunenud 
ajaloolisi fotosid 70-80 ringis. 
Väärtuslikumaks peab Pärn 
Jõgevast 1908. aastal tehtud 
fotot, kuna tolleaegseid pilte 
on üldse vähe säilinud.

Alles trükilõhnalise “Jõge-
va linna loo” üle on ta rõõmus 
ja uhke, nii sinna valatud vaeva 
kui ka kauni lõpptulemuse pä-
rast.

Raamatu idee algataja Jõ-
geva linna kultuuritöö pea-
spetsialisti asendaja Maie Puu-
sepp rääkis, et ta on ilmunud 
teosega väga rahul.

“See raamat on Jõgeva lin-
na jaoks oluline, kuna Jõgeva 
linnast on üldse vähe trükiseid 
ilmunud. Ettevõtmine ise oli 
suur töö,” selgitas Puusepp, 
kelle sõnul töötas raamatu loo-
mise kallal ligi kolmekümnest 
inimesest koosnev meeskond.

Ettevalmistused raamatu 
tegemiseks algasid juba 2007.
aastal ning see jutustab 2008.  
aastal 70aastaseks saanud Jõ-
geva linna ajaloost. Selles on 
ka ülevaated linna kultuuri- ja 
haridusasutuste ning spordi-
seltside tegevusest pikkade 
aastate vältel. 

Puusepp märkis, et teosesse 
koondatigi mälestusi, uurimu-
si ja ka inimeste endi arvamusi 
Jõgeva kohta. Saadud materjal 
kujunes nii mahukaks, et kõike 
kogutut polnud võimalik ühte-
de kaante vahele koondada. 

Raamatu “Jõgeva linna 
lugu” esitlus toimub 5. veeb-
ruaril kell 16 Betti Alveri muu-
seumis. 

Pärast esitlust saab raama-
tut osta Jõgeva linna kultuu-
riasutustest (kultuurikeskus, 
muuseum ja raamatukogu) 
ning loodetavasti ka raama-
tukauplusest. Raamat hakkab 
maksma 110 krooni. Koos 
CDga, mille peal linna laul, 
tuleb trükise eest tasuda 150 
krooni.

 HELVE TAMM

Raamat „Mälestuste Jõgeva“, mis 
ilmus enne eelmisi jõule, osutus 
üllatavalt menukaks. Kindlasti 
on tegemist südamliku ja sooja 
teosega meie kaaslinlaste elust. 
Valdavalt positiivsed hinnan-
gud raamatule julgustavad Betti 
Alveri muuseumi samas suunas 
ja võtmes edasi tegutsema. Järg-
misena plaanime koostada aja-
loolist tagasivaadet Jõgeva asula 
ja linna ettevõtete, äride ja asu-
tuste ajaloole. Ikka meenutuste 
vaatenurgast. 
Mulle helistas KUKU raadio 
ajakirjanik Juhan Habicht ja 
rääkis päris pikalt oma isast 

Betti Alveri muuseum kavandab järge raamatule 
„Mälestuste Jõgeva“

Karl Habichtist, kes töötas 30. 
aastate teisel poolel Jõgeva Põl-
lumeeste Ühispanga juhatajana. 
Tegemist on väga huvitava saa-
tusega mehega, kes alustas oma 
karjääri Tartu turul müüjana, 
käis läbi Siberist ja on praegugi 
päris kõbus. Leppisime Juhaniga 
kokku, et ta intervjueerib oma 
isa ja annab meile selle salvestu-
se kasutada. Evi Täht on teinud 
tänuväärset tööd ja kogunud  
ajaloolisi materjale Jõgeva ap-
teegi kohta, ka tema on lahkelt 
nõus meid aitama.
See, milliseks uus raamat ku-
juneb, oleneb paljus Jõgeva 

elanike huvist, heast tahtest ja 
vastutulelikkusest. Mul on kaas-
linlastele suur palve: kui teil on 
huvitavat materjali Jõgeva linna, 
selle asutuste ja ettevõtete aja-
loo kohta, palun helistage Betti 
Alveri muuseumisse või tulge 
ise kohale! Me saame teha teie 
fotodest ja dokumentidest koo-
piad. Nii aitate kaasa meie linna 
ajaloo kogumisele ja uue raama-
tu valmimisele.
Betti Alveri muuseumi telefo-
nid: 668 1098; 5191 8002

TOOMAS MURU
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Hea kaaslinlane!

Aastavahetuse ilutulestikuga pidulikult ajalukku 
saadetud aasta, kus tähistasime riigi ja oma kodulinna 
sünnipäeva, oli igati väärikas ja sisutihe. Mitmekesised 
üritused pakkusid võimalust osalemiseks või kaasaela-
miseks. Mulle jäid eriliselt meelde just linna sünnipäe-
vaga seotud ettevõtmised: motoparaad, kesklinna nägu-
samaks muutmine, oma linna laulu sünd, Päkapikumaa, 
linna sündmuste kajastamine raamatutes. Tegevuste käi-
gus tekkis hulgaliselt uusi elluviimiseks sobivaid ideid. 

Üks vajalikest tegevustest on kohaliku elu-olu jääd-
vustamine kirjasõnana tulevastele põlvedele. Muusemi 
juhataja Toomas Muru ja Heli Järve raamat „Mälestus-
te Jõgeva“ ootab järge. Vastilmunud „Jõgeva linna lugu” 
ning kunstiraamat Jõgeva linna kunstikogusse kogutud 
teostest vajab mõne aja pärast järjekordset täiendatud 
trükki. Et nendele raamatutele jätkulugu kirjutada, on 
vaja fakte ja tegusid, on tarvis lugusid, mis mälestused 
omavahel kokku seoksid. Betti Alveri muuseum ootab 
teid oma lugusid jutustama, lisaks on teretulnud illust-
reerivaid fotod ja dokumendid. 

Meie keskel on inimesi, kes on aegade jooksul tead-
likult meie linna ajaloo kohta andmeid kogunud. Üheks 
selliseks meheks on ajakirjanik Herbert Sööde, kes tähis-
tas hiljuti oma 80. sünnipäeva. Ta on suure töövõimega 
ja teadmistega inimene. Käesolev aasta tuleb erinev pal-
judest eelnevatest. Majandussurutis on juba muutnud 
meie igapäevase elu rahutumaks. Lähenevad valimised 
pingestavad olukorda veelgi. Loodan siiski, et meil kõi-
gil jätkub arukust ja vajalikul määral õnnegi raskustega 
toime tulla.

Linnavalitsuse ees seisvatest väljakutsetest käesoleval 
aastal näen vajadust mõjutada linna tsentraalkatlama-
ja omanikku paigaldama täiendavalt kohalikule küttele 
orienteeritud katlad. Linn on selles osas tellinud vajali-
kud uuringud ja osaleb kindlasti projektipõhise abiraha 
taotlemisel ( vt pikemat kirjutist).

Palju on olnud juttu ja lubadusi bussijaama ehitami-
se teemal ning jalakäijatele mõeldud raudteeülekäigust. 
Kahjuks on nende lubaduste täitmine veninud erineva-
tel põhjustel (põhiliselt siiski koostööpartnerite altve-
damise tõttu) nagu kummipael, kuid loodan, et lõpuks 
lahenevad needki probleemid. 

Veevarustuse parandamise osas loodame saada 
kümneid miljoneid kroone abiraha juba käesoleval aas-
tal. See annab paljude kilomeetrite ulatuses võimaluse 
rajada uusi ja renoveerida vanu torustikke. Renoveeri-
mist ootavad lasteaiad. Jätkub tänavate sõidetavuse pa-
randamine.

Vaatamata pingelisele majandusseisule soovime siis-
ki kavandatavad esmavajalikud tööd ära teha. 

Praegusel keerulisel ajal suureneb järjest enam va-
jadus turvatunde järele ning koormus mitmete erialade 
spetsialistidel, nagu politseinikud, meditsiinitöötajad, 
päästeteenistuse töötajad, kaitseliitlased, võib plahva-
tuslikult suureneda. Tänasime möödunud aastal silma 
paistnud inimesi kuu alguses toimunud uusaastakont-
serdil. Seekord väärisid tunnustust päästeteenistusest 
Tambet Kütt, Hannes Pagi, Tõnu Vare, politseist Annika 

Riisalu, Jana Õim, Kalle Sepp, haigla 
töötajatest Ave Traks, Brigitte Kutti, 
Koidu Rahn ning kaitseliidust Airiin 
Laaneväli ja Marika Kallemaa.

Tegusat aastat soovides
VIKTOR SVJATÕŠEV,

linnapea

 UUDIS

Jõgeva linna soojusvarustuse analüüs ja eel-
uuring kohaliku kütuse kasutuselevõtmiseks 

Õues valitsevad juba pi-
kemat aega külmakraadid,  
eluase vajab hoolega kütmist 
ning tsentraalse soojavarus-
tusega majade  arvestid loe-
vad usinalt kroone. Toasooja 
andvate kütuste hinnad on  
püsivalt olnud tõusuteel ning 
olenemata kütteliikidest on 
soojus kallinenud kõikjal, 
eriti tuntavalt aga  just neis 
piirkondades, kus köetakse  
maagaasiga. Kui veel kolm ja 
enam  aastat  tagasi oli gaa-
siküte igati taskukohane ja 
keskkonnasõbralik  küte, siis 
tänaseks on olukord hinnatu-
rul oluliselt  muutunud. Os-
tame maagaasi sisse   teiste 
Euroopa riikidega võrdväär-
sete hindadega,  samas jäävad 
meie  sissetulekud  neist riiki-
dest mitu korda maha. 

Alljärgnevad numbrilised näitajad Jõgeva katlamaja 
toasooja hindade muutustest ( MW/h);

Jaan   2003 veebr  2005  425 kr +5 % km
Veebr  2005 jaan    2006 421  +5%
Jaan   2006- sept    2006 505 +5%
Sept   2006 dets    2007 654 +5%
Jaan  2008 apr      2008 716 +5%
Apr  2008 okt      2008 926 +18%
Okt  2008 jaan    2009 1081 +18%
Jaan   2009 veebr 2009 1096 +18%
Veebr  2009   968 +18%

Kuigi tänasel päeval on maa-
gaasi hind languses ja toasooja 
hind võib prognoosi kohaselt 
veelgi langeda, ei saa ebasta-
biilsele kütteliigile, mida on 
võimalik mõjutada poliitiliselt,  

ainuküttena suuri lootusi pan-
na. Vene-Ukraina gaasitüli, mis 
mõjutab osaliselt Euroopa Liidu 
riike, on selge ohuna silme ees. 

Et aga probleeme lahendada, 
on vajalik  eelnevalt analüüsi-

da võimalikke lahenduskäike ja 
prognoosida erinevate küttelii-
kide hindasid tulevikus. Alusta-
sime võimalike koostööpartneri-
te (finantseerimine ja uuringute 
koostamine) otsimist möödunud 
aastal. Läbirääkimiste tulemu-
sena oli vaja leida usaldus nelja 
koostööpartneri - linnavalitsuse, 
soojatootja, uuringu finantsee-
rija ja uuringu koostaja -  vahel, 
sest töö käigus võib olla vajadus 
kasutada  firmade äriandmeid.  

Leping jõudis allakirjutami-
seni möödunud aasta lõpus ja 
tema täitmise tähtaeg on küm-
me nädalat. 

Esitan tutvumiseks töö sisu
1. Jõgeva soojusvarustuse prae-
gune olukord.
2. Jõgeva soojuskoormused ja 
koormusgraafik.
3. Katlamaja võimsus ja soojus-
koormused.
4. Kütused, kütuse kulud, hinnad 
ja maksumused (gaas, kohalik 
kütus (puiduhake, turvas), mit-
me kütuse kasutamine) 
5. Katlamajas kohaliku kütuse 
kasutuselevõtu tehniline eskiis-
lahendus.
6. Koostootmisjaama rajamise 
võimalused ja majanduslik hin-
nang.
7. Kohaliku kütuse kasutusele-
võtu maksumuse hinnang.
8. Erinevate kütuste kasutamise 
mõju keskkonnale.
9. Erinevate kütuste ja tehni-
liste lahenduste võrdlus ja ma-
janduslik hinnang, arvestades 

praeguseid ja prognoositavaid 
hindasid.

   Analüüsi andmetele  tu-
ginedes saab katlamaja valdaja 
astuda  järgmise sammu, paigal-
dades  sobiva alternatiivküttega 
katla. Uue tahke kütuse katla ja  
etteandmissüsteemi  väljaehita-
mine on äärmiselt kulukas ja ai-
nult tarbija õlgadele maksumuse 
veeretamine on siiski liig mis liig.  
Seetõttu oleme koostöös sooja-
tootjaga ning toetudes uuringu 
tulemustele kavandanud taotle-
da käesoleval  aastal avanevast 
toetusmeetmest abiraha tahke 
kütuse  katla  rajamiseks. Kõigest 
eeltoodust jääb siiski väheseks, 
kui elanikud  jätavad oma ela-
mute soojustamise tegemata või 
küttesüsteemi kaasajastamata.

Meie linna korterelamud on 
ehitatud nõukogude korra ajal 
ning nende soojustamine ning 
küttesüsteemi olukord pole pal-
judel juhtudel kiita. Soojuse jao-
tus püstakute ja korterite vahel 
on ebaühtlane, soojuse kadu läbi 
välispiirde on lubamatult suur. 

Hea meel on näha, et osades 
majades on tööd juba tehtud või 
nendega alustatud. 

Kõik koos, omapoolset 
võimetekohast panust andes, 
suudame hoida toasooja hinda 
mõistlikkuse piirides.

 Kui kõik läheb plaanitu 
kohaselt, siis on võimalus uuel  
kütteperioodil osaliselt  üle min-
na  kohaliku kütuse tarbimisele. 
Hea, kui on olemas mitu alter-
natiivset kütteliiki, siis on alati 
turvalisem.

VIKTOR SVJATÕŠEV,
linnapea

Jõgeva linna üheks auväärsemaks 
kodanikuks on meie maakonna 
eakaim ajakirjanik Herbert Sööde, 
kellele mõned päevad tagasi 
sooviti õnne 80. sünnipäevaks.  
Mõtteerk vanahärra tegeleb kirja-
tööga tänaseni ja nõustub lahkesti 
abistama Betti Alveri muuseumit 
linna ajaloo uurimisel ja raamatus-
se talletamisel.

Herbert Sööde töötas üle 
neljakümne aasta rajooni ja 
maakonnalehe toimetaja ase-
täitjana ning vastutava sekretäri 
ehk tänapäevases kõnepruugis  
tegevtoimetajana. 

„Herbert toimetas ka kodu-
loolehekülgi „Meie kodu“, kuhu 
ka ise sageli kaastööd kirjutasin. 
Jõgeva rajoonileht oli ainulaadne 
sel põhjusel, et koduloolehekül-
gi sai ka eraldi köitesse panna. 
Koduloohuvilised käisid sageli 
kultuuriloolistes paikades eks-
kursioonidel. Tihti oli kaasas 
Herbert Sööde, kes sellistest ha-
rivatest reisidest ikka ajalehte ar-
tikli kirjutas,“ rääkis juubilari sõ-
ber, ajalooõpetaja  Eino Veskis. 

Herbert Sööde on püüdnud 
kaasa aidata sellele, et ka ideo-
loogiliselt surutud aegadel aja-
kirjanduses ikka inimene kesksel 
kohal oleks.

 „Kord kirjutasin portree 
tollasest noorest Jõgeva arstist, 
tänasest nimekast psühhiaatrist  

Jaan Olarist ja muuhulgas mär-
kisin, et tal puudub elamispind. 
Peagi pärast artikli ilmumist sai-
gi tohter linnavõimudelt korteri,“ 
meenutab teenekas ajakirjanik.

Ajakirjandusveterani sõnul 
on tal aidanud kõrge eani vaimu 
värske hoida lugemine: 

„Aeg-ajalt olen enda jaoks 
ka üsna huvitavaid lugemisüles-
andeid võtnud. Näiteks otsus-
tasin taas kord läbi lugeda „Tõe 

ja õiguse“, kuid peale hakkasin 
viimasest ja lõpetasin esimese 
osaga. 

Juubeliks täienes Herbert 
Sööde raamaturiiul Jõgeva lin-
navalitsuse ja Betti Alveri muu-
seumi ühise delegatsiooni poolt 
kingitud raamatutega „Mäles-
tuste Jõgeva“ ja „Jõgeva linna 
lugu“. Muuseumijuhataja Too-
mas Muru lubas vanameistrit 
tulevikuski külastada, et vaadata 

üle tema koduarhiiv ja koos aru-
tada, milliseid materjale võiks 
sealt edaspidi Jõgeva ajaloo talle-
tamiseks kasutada. 

Jõgeva linnapea Viktor 
Svjatõsev sai Herbert Sööde ja 
tema slaavilikult  võluva abikaa-
sa Lidiaga  tuttavaks siis, kui mõ-
lemad Aia tänaval elasid.

„Mu tollane naabrimees jäi 
mulle kiiresti meelde oma suu-
re töövõime ja lühikese unega. 
Õhtutundidel oli tema aken ikka 
valge, sest visa lehemees töötas 
kirjutuslaua taga.“

„Mina olen saanud Herber-
tilt mõnegi nõuande, milliseid 
tänavaid ja haljasalasid Jõgeval 
nägusamaks ja turvalisemaks 
muuta. Kui mõnedki kritiseeri-
vad niiöelda selja taga, siis härra 
Sööde teeb seda ikka otse ja ava-
likult. Selliseid julgeid kodanikke 
võiks meie linnas rohkem olla,“ 
märkis abilinnapea Aare Olgo. 

Ajakirjaniku kohta kõrget 
iga põhjendab Herbert Sööde 
tervislike eluviisidega. Igasu-
guseid ahvatlusi on ta püüdnud 
ikka mõõdukalt või koguni ta-
gasihoidlikult kasutada. Juubeli 
puhul sai aga siiski võetud paar 
tervisepitsi ja muide likööripu-
delist, mille sildile kirjutatud 
Herbert. 

 
JAAN LUKAS

Ajakirjandusveteran Herbert Sööde on valmis 
kaasa aitama Jõgeva ajaloo uurimisele

 21. juunil 2008. aastal esitles praegu Puurmani mõisa lähistel 
elav ja seal ehtsat eesti talumajapidamist taastav Olev Teder 
oma raamatut „Kutsar“. See 362-leheküljeline raamat kujutab 
endast Eesti Vabadussõja dokumentaalset käsitlust. Raamat 
sisaldab fakte Julius Kuperjanovi elust, sealhulgas ka neid, 
mida pole varem peetud tarvilikuks ega osatud õieti ka vähe-
se asjasse süüvimise tõttu tõepäraselt avalikustada.  Nüüd on 
nimetatud teose põhjal valminud film, mille Olev Tedre sõnul 
on heaks kiitnud nii ETV kui ka Eesti Rahvusringhääling.
Filmis saab autori sõnul näha võimalikult palju paiku, mis on 
Kuperjanoviga seotud. Alates tema sünnikohast endises Pihk-
va kubermangus Lihhovo külas Duhnovos.
Jõgeval saab Julius Kuperjanovi elu käsitlevat filmi vaadata 
19. veebruaril kell 18.00 Betti alveri muuseumis. Päeval  
saavad filmi vaadata ka kooliõpilased.

Jõgeval saab vaadata filmi Julius 
Kuperjanovist

Herbet Sööde võttis juubeli puhul vastu külalisi, kel on  
teenekale kirjamehele palju häid soove edasi anda.

FOTO: Toomas Muru
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ÜLEVAADE
18. detsembril 2008. a toimunud 32. istungist.

Volikogu 19-st liikmest osales istungil 16 liiget.
1. Võeti vastu otsus Sauna tn 12 katastriüksuse detailplaneeringu 
kehtestamiseks. 
2. Võeti vastu määrus, millega kehtestati maamaksust vabastamise 
kord 2009. aastal. Nimetatud korra alusel vabastatakse 2009. aastal 
maamaksust Jõgeva linnas elavad riikliku pensionikindlustuse sea-
duse alusel pensioni saajad ning represseeritud ja nendega võrd-
sustatud isikud nende isikute kasutuses olevalt elamumaalt kuni 
0.1 ha ulatuses. Avaldusi maamaksust vabastamiseks saab linnava-
litsusele esitada kuni 23. jaanuarini 2009. a. Isikud, kes on avaldu-
sed esitanud 2005-2007. aastal, uut avaldust esitama ei pea.  (mää-
rusega on võimalik tutvuda linna veebilehel http://www.jogevalv.ee/  
ja Elektroonilises Riigiteatajas https://www.riigiteataja.ee/ ).
3. Võeti vastu määrus Jõgeva linna eelarvest makstava lapse sün-
nitoetuse ja esimese klassi astuva lapse toetuse suuruse määrami-
seks. Määruse kohaselt on alates 1. jaanuarist 2009. a Jõgeva linnas 
sündiva lapse ühekordne linna poolt makstav toetus 5000 krooni 
ja esimesse klassi astuva lapse toetus 1500 krooni. (määrusega on 
võimalik tutvuda linna veebilehel http://www.jogevalv.ee/  ja Elekt-
roonilises Riigiteatajas https://www.riigiteataja.ee/ ).
4. Võeti vastu Jõgeva linna 2008. a 5. lisaeelarve tulude-kulude 
tasakaalus 312,5 tuh krooni ja eelarve muutmine mahus 61,4 tuh 
kr. (lisaeelarve on nähtaval Jõgeva linna veebilehel  http://www.
jogevalv.ee/ ).
5. Toimus Jõgeva linna 2009. a eelarve 2. lugemine ning Jõgeva 
linna 2009. a eelarve, tulude-kulude tasakaalus 123 277 000 kroo-
ni, võeti vastu. (eelarve koos seletuskirjaga on nähtaval Jõgeva linna 
veebilehel: http://www.jogevalv.ee/ ).
6. Võeti vastu otsus Põltsamaa-Pedja piirkonna veemajanduspro-
jekti Ühtekuuluvusfondi taotluses osalemiseks ja kasusaaja nime-
tamiseks Jõgeva aleviku ja Jõgeva linna ühises reoveekogumisalas. 
Otsuse kohaselt nõustutakse „Perioodi 2007-2013 struktuuritoetu-
se seaduse” § 3 lõike 3 alusel kinnitatud „Elukeskkonna arendamise 
rakenduskava” vastava meetme raames ühistaotluse esitamisega 
koos Jõgeva alevikuga ühises reoveekogumisalas. Jõgeva linna 
poolt on kasusaajaks nimetatud osaühing Jõgeva Veevärk, Jõgeva 
valla poolt aktsiaselts Kuremaa Enveko ning taotluse esitajaks on 
osaühing Jõgeva Veevärk. Jõgeva linna omaosaluse suuruseks kin-
nitati kuni 15 mlj krooni.
7. Päevakorrapunkti „Mitmesugust, ettepanekud” juures võeti vo-
likogu rahanduskomisjoni ettepanekul, tulenevalt halvenevast 
finantsmajanduslikust olukorrast riigis, vastu otsus, millega muu-
deti volikogu 27. märtsi 2008. a otsust nr 17, kus olid määratud 
linnavalitsuse ja -volikogu poliitiliste ametikohtade ametipalkade 
ja hüvituste määramise põhimõtted. 2009. aastaks loobuti inflat-
siooni katteks kavandatud töötasu tõusust. Kõigi poliitiliste ame-
tikohtade ametipalkade arvestuse aluseks oleva linnapea ameti-
palgaks määrati 30 600 kr, mis on mõnevõrra madalam, kui seni 
on kehtinud.
Eraldi volikogu otsusega peeti vajalikuks ja võimalikuks maksta 
2008. aastal, linna 70. juubeliaastal, eduka töö tulemuste põhjal 
ühekordset lisatasu ja hüvitusi.    
8. Lepiti kokku, et volikogu järgmine korraline istung saab toimu-
ma 26. veebruaril 2009. a.

JAAN JÄRV
Linnavolikogu kantseleijuhataja
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JÕGEVA LINNAVOLIKOGU

16. detsembri istungil: 
1) vaadati läbi ja esitati linnavo-
likogule otsuse eelnõu „Põltsa-
maa-Pedja piirkonna veemajan-
dusprojekti Ühtekuuluvusfondi 
taotluses osalemine ja kasusaaja 
nimetamine Jõgeva aleviku ja 
linna ühises reoveekogumisalas”.

22. detsembri istungil:
1) muudeti linnavalitsuse alaeel-
arveid;
2) kinnitati sihtotstarbeliste va-
hendite suunamine hallatavatele 
asutustele;
3) väljastati ehitusluba lasteaeda-
de Karikakar ja Rohutirts rekonst-
rueerimiseks;
4) loeti korraldatud jäätmeveo-
ga 2009. a erandkorras mittelii-
tunuks 8 isikut, kes korraldavad 
oma jäätmekäitluse ise;
5) kehtestati linnavalitsuse hal-
latavate üldhariduskoolide ja 
muusikakooli valduses olevate 
ruumide kasutusse andmise kord 
ja tunnitariifid;
6) väljastati FIE Elmo Laurimäele 
taksoveoluba ja sõidukikaart;
7) otsustati tasuta võõrandada 
linnale kuuluvad vee- ja kanali-
satsioonirajatised OÜ-le Jõgeva 
Veevärk;

8) otsustati võtta peremehetute 
ehitistena arvele Lille, Tulika, Üla-
se ja Niidu tänavate ühisveevär-
gi- ja kanalisatsioonirajatised;
9) kinnitati Jõgeva 2009. a ka-
lendri müügihind.

29. detsembri istungil:
1) muudeti linnavolikogu alaeel-
arvet.

30. detsembri istungil:
1) muudeti linnavalitsuse alaeel-
arvet.

5. jaanuari istungil:
1) määrati hooldaja ühele isikule;
2) otsustati linna pensionäridele 
saunapileti maksumuse osaline 
kompenseerimine.
 
12. jaanuari istungil:
1) määrati hooldaja ühele isikule;
2) otsustati ühekordse toetuse 
maksmine alates 01.05.1938 Jõ-
geval elavatele isikutele;
3) loeti korraldatud jäätmeveo-
ga 2009. a erandkorras mittelii-
tunuks 3 isikut, kes korraldavad 
oma jäätmekäitluse ise;
4) vaadati läbi ja esitati linnavoli-
kogule otsuse eelnõu „Linnavara 
võõrandamine“;

5) arutati Jõgeva linna arenguka-
va aastani 2020 muutmise kohta 
laekunud ettepanekut.

19. jaanuari istungil:
1) kinnitati Jõgeva linna 2009. 
aasta eelarve tegevusalade ala-
eelarved;
2) kinnitati sihtotstarbeliste va-
hendite suunamine kultuurikes-
kusele ja lasteaiale Rohutirts;
3) volitati sotsiaalosakonna juha-
tajat esindama linnavalitsust ko-
daniku dokumentide asjus;
4) otsustati maksta sünnitoetust 
kahele Jõgeva linna lapsele;
5) määrati hooldaja ühele isikule;
6) anti isikutele sotsiaalkorteri ka-
sutamise õigus;
7) väljastati ehitusluba Piiri tn 
7 kauplus-lao laiendamiseks ja 
Uus tn 12 elamu rekonstrueeri-
miseks;
8) anti Roosi tn 6a hoonele juur-
deehituse projekteerimiseks ar-
hitektuursed ja ehituslikud lisa-
tingimused;
9) võeti vastu Jaama tn 20 katast-
riüksuse detailplaneering;
10) vaadati läbi ja esitati linnavo-
likogule otsuste eelnõud Jaama 
tn 20 katastriüksuse detailpla-
neeringu kehtestamiseks ning 

Jõe, Kalda, Staadioni ja Roosi tä-
navate vahelises kvartalis asuva 
hoonestamata maa-ala detail-
planeeringu osaliseks kehtesta-
miseks planeeritavate kinnistute 
Sarapuu tn 1, 3, 5 ja 7, Luha tn 1, 
3, 5 ja 7 ning Luha tänava prae-
guse Päido kinnistu osas;
11) kinnitati hallatavate haridus-
asutuste õpilaskoha tegevuskulu 
arvestuslik maksumus ühe õpila-
se kohta 2009. a;
12) kinnitati linnavalitsuse halla-
tavate asutuste töötasustamise 
alused ja kuupalgad.

26. jaanuari istungil:
1) määrati maaüksusele aadress 
ja anti nõusolek Aia tn 36a maa-
üksuse riigi omandisse jätmiseks;
2) kinnitati muusikakooli direkto-
ri asetäitja kuupalga alammäär;
3) moodustati komisjon päri-
misseaduse alusel linna poolt 
päritud eluruumide ja muu vara 
inventeerimiseks ja hindamiseks;
4) kinnitati raamatu „Jõgeva linna 
lugu“ hind. 

AIME ANDRON  
linnakantselei peaspetsialist 
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JÕGEVA LINNAVALITSUSFOTOMEENUTUS

 15. jaanuaril tutvus 29-
liikmeline Jõgeva linna 
delegatsioon Rapla ja Pärnu 
haridusasutustega.Külastati 
Rapla Vesiroosi gümnaasiumi, 
Pärnu Tehnika- ja Tööõpe-
tusemaja ning Pärnu Õppe-
nõustamiskeskust. Õppereisil 
osalesid Jõgeva üldharidus-
koolide esindajad ja linnava-
litsuse spetsialistid. 

Rapla Vesiroosi Güm-
naasium oli algselt ehitatud 
samasuguse projekti alusel 
nagu Jõgeva Ühisgümnaa-
siumgi. Paraku oli koolima-
ja väga halvas seisus ning 
Rapla Vallavalitsus leidis 
võimaluse selle koolihoone 
renoveerimiseks. Renovee-
rimise projekt telliti arhitek-
tilt, kes oli selle koolihoone 
ka esialgselt projekteerinud. 
2007. aastal renoveeriti õp-
pekorpuse fassaad, 2008. 
aastal õppekorpuse sisemus 
ning praegu on ümberehita-
misel võimla-aula ja fuajee. 
Meie spetsialistidel oli väga 
palju küsimusi Vesiroosi 
Gümnaasiumi majandusju-
hatajale, kes suutis neile ka 
vastata, sest oli ise olnud 
kogu renoveerimise juures. 
Küsimusi esitati nii mak-
sumuse kui ka tehniliste la-
henduste kohta.

Võimlast on saamas uus 
aula ja aula ehitatakse  au-
ditooriumiks, kus on või-
malik korraldada erinevaid 
loenguid ja konverentse. 
Spordikompleks ehitatakse 
täiesti eraldi hoonena kooli 
lähedale ning  õhtusel ajal 
saavad seda kasutada ka lin-
naelanikud.

Järgmiseks peatuskohaks 
oli Pärnu Linnavalitsus, kus 
abilinnapea Jane Mets ja 

Õppereis viis Rapla ja Pärnu haridus-
eluga tutvuma

haridusosakonna juhataja 
Andrus Haugas tervitasid 
Jõgeva linna delegatsiooni 
ning tutvustasid Pärnu linna 
hariduselu. Hea oli kuulda, 
et kuigi linnade suurused 
on erinevad, on probleemid 
maakonnakeskustes sar-
nased. Järgnes tehnika- ja 
tööõpetusmaja külastamine 
ja sealse töökorraldusega 
tutvumine. Pärnu linn on 
pakkunud välja ratsionaalse 
lahenduse: ümberkaudsete 
koolide töö- ja tehnoloogia-
õpetuse tunnid viiakse läbi 
tööõpetusemajas ning õh-
tusel ajal on võimalik nende 
töökodade baasil korraldada 

huviringide tööd. Lähitulevi-
kus peaks see maja saama ka 
juurdeehituse, kuhu peaks 
tulema täiendavad ringiruu-
mid just tehnikaringidele.

 Seejärel külastati Pär-
nu Õppenõustamiskeskust, 
kus töötavad kõikide Pär-
nu koolide psühholoogid ja 
sotsiaalpedagoogid. Nimelt 
töötavad eelpool mainitud 
spetsialistid kooliajal koo-
lides kohapeal ja graafiku 
alusel ning õhtupoolsel ajal 
võtavad vastu ka nõusta-
miskeskuse ruumides. N-ö  
neutraalne pind annab pa-
rema võimaluse delikaatsete 
probleemide lahendamiseks.

Selline väljasõit andis 
võimaluse võrrelda Jõgeval 
tehtavat mujal toimuvaga 
ning tekitas kõigis osaleja-
tes hulgaliselt mõtteid, mida 
realiseerida oma igapäeva-
töös. Elav mõttevahetus käis 
bussis nii Raplast Pärnusse 
sõidul kui ka Pärnust koju-
sõidul. Suur tänu meie võõ-
rustajatele!

Päeva lõpetuseks vaadati 
ühiselt Pärnu teatris Endla 
M. Alguse näidendit „Janu“.

HELLE KAJASTE,
Haridustöö peaspetsialist

Jõgeva Linnavalitsuse delegatsioon Pärnu Linnavalitsuse saalis.

Teisipäeval viibisid  Jõgeva linna kultuuriasutuste töötajad Viljandis. 
Tegemist oli jätkuga traditsioonilistele töö- ja kultuurikülaskäikudele. 
Nendega alustati juba 2007. aastal, mil käidi külas Paide kolleegidel. 
2008. aastal tehti visiit Võrru.
Linnavalitsuse kultuuritöö peaspetsialist Maie Puusepp valis täna-
vuseks sihtkohaks Viljandi, kus külastati Kondase Keskust ja tutvuti 
põhjalikult Pärismuusika Aidaga. Kaks tundi veetsid töötajad oma ala 
asutustes: kultuurimajas, muuseumis ja raamatukogus. Õhtu lõpeta-
ti taas Pärimusmuusika Aidas, kus tantsiti vanu seltskondlike tantse.
Maie Puusepa sõnul on linna kultuuriasutuste töötajad sellise kul-
tuuri- ja tööreisiga ikka rahule jäänud. Muljeid ja kogemusi arutatak-
se hiljem omavahel  pikemaltki.
Viljandis käis  ligi 30 Jõgeva kultuuriasutuse töötajat.



Õnnitleme  noorimaid
 linnakodanikke

Christopher-Rasmus 
Viitman          24.12.2008
Silver Morozov                    5.01.2009
Kelli-Jane Ariko                14.01.2009
Sigmar Retpap                  20.01.2009

31. jaanuaril kell 12.30 Jõgeva spordikesku-
ses Virtus Eesti meistrivõistlused saalihokis.
31. jaanuaril  kell 17.00 Jõgeva spordikesku-
ses Virtus Läti meistrivõistlused saalihokis: SK 
Tähe - Uzvaras Lauks. 
31. jaanuaril kell 14.00 Linnaraamatukogus 
muinasjutuhommik “Külas muinasjutul”.
23. jaanuaril- 28. veebruar  Piret Kiisleri 
loodusfotode näitus “Tabatud hetked”. 
1. veebruaril kell 12.00 Jõgeva spordikesku-
ses Virtus Eesti meistrivõistlused saalihokis.
3. veebruaril  kell 17.00 Jõgeva Muusika-
koolis kontsert  „Akordion Super Trio”. 
5. veebruaril kell 16.00 Betti Alveri muu-
seumis raamatu „Jõgeva linna lugu” esitlus. 
6. - 8. veebruaril  Jõgeva spordikeskuses 
Virtus MTÜ Urban Style tantsulaager.
7. veebruaril kell 11.00- 15.00 külma- ja 
ilmajaamas Mustvee mnt 19 kogupereüritus 
„Jääpurikas 2009” 
11. veebruaril kell 19.00 Jõgeva Kultuurikes-
kuses kontsert “Väikeste Lõõtspillide Ühing”. 
13. veebruaril  kell 9.30 Jõgeva lasteaias 
Karikakar 3. rühma Mesimumm etendus “Lin-
nupesa”. 
13. veebruaril kell 15.00 Betti Alveri muu-
seumis Jõgeva linna kunstikogu näituse avamine 
ja raamatu esitlus. 
13. veebruaril kell 20.00 klubiõhtu “Reede-
õhtune üllatus” Jõgeva Kultuurikeskuses.
14. veebruaril kell 13.45 Jõgeva spordikes-

kuses Virtus Eesti meistrivõistlused saalihokis. 
14. veebruaril kell 18.00 Jõgeva spordikes-
kuses Virtus Läti meistrivõistlused saalihokis: 
SK Tähe - ASK Lielvarde.
19. veebruaril kell 11.00 Jõgeva lasteaias 
Karikakar Anne Velli etendus “Maal vanaema 
juures”. 
19. veebruaril kell 15.00 Eesti Vabariigi 91. 
aastapäevale pühendatud eakate videvikutund 
Jõgeva Kultuurikeskuses.
19. veebruaril kell 18.00 Betti Alveri muu-
seumis saab vaadata filmi Julius Kuperjanovist.
20. veebruaril kell 16.00 Jõgeva Muusika-
koolis kontsert eesti muusikast.
20. veebruaril kell 19.00 Eesti Vabariigi 91. 
aastapäevale pühendatud pidulik õhtu
Jõgeva Kultuurikeskuses.
21. veebruaril kell 13.00 Jõgeva spordikes-
kuses Virtus Eesti meistrivõistlused saalihokis. 
21. veebruaril kell 18.00 Jõgeva spordikes-
kuses Virtus Läti meistrivõistlused saalihokis: 
SK Tähe – RTU.
27. veebruaril kell 19.00 Jõgeva Kultuu-
rikeskuses Ugala teatri etendus “Vanamehed 
seitsmendalt”. 
28. veebruaril kell 14.00  Jõgeva Lin-
naraamatukogus muinasjutuhommik “Külas 
muinasjutul”. 

Kuhu minna, mida teha?
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KINO
8. veebruaril
kell 14.00 koguperefilm “Madagaskar 2”
kell 19.00 film “Australia”

Pääsmed kõikidele seanssidele 40 krooni, 
kuni 12-aastastele ja pensionäridele 30 krooni. 
Perepilet 80 krooni. 

Jõgeva linna sündmusi kajastab Jõgeva 
Linna Kaja, vaata  www.linnakaja.jogevalv.ee

Väljaandja: 
OÜ Vali Press

48106 Põltsamaa, 
Pajusi mnt. 22
Tel. 776 8871
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Reedel, 13. veebruaril
kell 20.00

  Jõgeva Kultuurikeskuses

KLUBIÕHTU
Tantsuks mängib 

MINI MTJ

Õhtut juhib ja nalja teeb
VALDI REINAS

Üllatusi jätkub ka sel aastal!!!

Pilet 200.- krooni

Laudade ettetellimine tel 772 1987.
Broneeritud piletid osta välja 9. veebruariks.

Korraldaja: Seltsing „Reede”
 www.seltsingreede.ee

Suupisteid ja jooke võimalik osta baarist 
või tuua ise kaasa.


